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4. Käyttötalousosa 2025-2027 
 
4.6 Koulutus 
 
s. 65-66 
nro 1 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 Kannattajat: Heikki Vestman 
 

Oppimisen tuen kappaleen jatkoksi tekstilisäys s. 65 
 
Mikäli laki hyväksytään tulee valtion tähän kohdentama lisärahoitus siirtää 
suoraan lisätalousarviona koulutuksen toimialan budjettiin syyslukukauden 
2025 osalta.  
 
Perustelu: Tällä kirjauksella turvataan, että oppimisen tukeen osoitettu 
lisäresurssi ja valtionosuudet kohdentuvat sinne, minne ne on tarkoitettu. 

 
Kunnanhallitus 25.11.2024 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotus hyväksytään muutettuna. 
 
Mikäli oppimisen tuen lakiuudistus hyväksytään, koulutuksen toimiala tulee 
kohdentamaan tuntikehykseen, ryhmämuotoiseen tukeen ja yksilölliseen 
tukeen lain säätämän resurssin. 
 
Valtionosuudet ovat kunnille ns. yleiskatteisia tuloja, joita ei erikseen 
kohdenneta käyttötarkoituksiin. Tarvittavan resurssin järjestämisestä 
aiheutuvat kustannukset katetaan siten toimialan käyttötaloudesta ja 
lisärahoitusta kohdennetaan erillisellä talousarviomuutoksella tarpeen mukaan. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 9.12.2024 

 
 Vihreä valtuustoryhmä toisti alkuperäisen ehdotuksensa. 
 

Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. 



 . 

 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät "jaa" ja Vihreän valtuustoryhmän ehdotusta kannattavat 
äänestävät "ei". Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
Äänestys: 
Kunnanhallituksen ehdotus - 30 ääntä 
Vihreän valtuustoryhmän ehdotus - 12 ääntä 

 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 30–12. 

 
 
s. 67 
nro 2 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 
 Lisätään uusi kappale: 
 

Vahvistamme tunne- ja vuorovaikutustaitojen systemaattista opettamista. 
Otamme käyttöön erilaisia toimintamalleja ja ohjelmia, joilla vahvistetaan 
kaveritaitoja ja kiusaaminen ehkäisemistä. Tuemme täydennyskoulutuksella 
toimialan henkilöstön osaamista tunne- ja vuorovaikutustaitojen opettamiseen 
liittyen.   
 
Määrärahalisäys 15 000 euroa kohdennetaan koulutuksen toimialan 
henkilöstön kouluttamiseen. 

 
Kunnanhallitus 25.11.2024 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotus hyväksytään muutettuna. 
 
Koulutuksen toimialan täydennyskoulutuksessa tullaan kohdentamaan 
olemassaolevasta budjetista 15 000 euroa tunne- ja vuorovaikutustaitojen 
opettamisen osaamisen vahvistamiseen. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 9.12.2024 

 
 Vihreä valtuustoryhmä toisti alkuperäisen ehdotuksensa. 
 

Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. 

 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät "jaa" ja Vihreän valtuustoryhmän ehdotusta kannattavat 
äänestävät "ei". Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
Äänestys: 
Kunnanhallituksen ehdotus - 33 ääntä 



 . 

Vihreän valtuustoryhmän ehdotus - 9 ääntä 
 

Päätös 
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 33–19. 

 
 
s. 65, 68 
nro 3 Ehdotuksen tekijä: Liike Nytin valtuustoryhmä 
 

Teksti poistetaan 
 
Sivu 65 
 
Tilavuokrat ovat nousseet ja koulutuksen toimialan taloutta rasittaa 
vajaakäytöllä olevat tilat, joista maksetaan vuokraa. Hajanainen palveluverkko 
ja oppilasmäärän pieneneminen haja-asutusalueilla lisää oppilaskohtaista 
kustannusta. Oppilasmääräennusteet osassa ruotsinkielisiä kyläkouluja 
osoittavat huomattavaa oppilasmäärän vähentymistä lähivuosina. 
 
Sivu 68 
 
Riskianalyysi Kouluverkon kiinteistöjen kapasiteetti ylittää oppilasmäärän 
kehityksessä käytetyt arviot varsinkin ruotsinkielisten kyläkoulujen osalta. 
Koulukiinteistöjen määrää vähentämällä voidaan saavuttaa 100 000 200 000 
euron säästö sisäisissä kuluissa vuosittain vuosina 2025 2027. 
 
Perustelut:  
 
Teksti ehdotetaan poistettavaksi, koska se antaa harhaanjohtavan kuvan 
koulutussektorin investointistrategiasta ja kouluverkon kehityksestä 
ruotsinkielisille oppilaille. Samaan aikaan, kun taloudellisia haasteita ja riskejä 
tuodaan esiin joidenkin ruotsinkielisten kyläkoulujen osalta, toisaalla ollaan 
investoimassa uuteen ruotsinkieliseen kouluun. Tämä rinnakkainen panostus 
osoittaa meneillään olevan kehityksen ruotsinkielisten oppilaiden 
koulutusmahdollisuuksien vahvistamiseksi, mikä ei käy ilmi tekstistä. Tämän 
vuoksi tieto voi vaikuttaa kiistanalaiselta ja harhaanjohtavalta, erityisesti 
keskustelussa tulevista investoinneista ja oppilasmääristä. 
 
 

 Kunnanhallitus 25.11.2024 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 

Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Talousarviossa poistettaviksi esitetyt tekstinkohdat ovat toimialan palvelujen 
riskien arvioinnissa esiin nostettuja tasalaatuisuuten vaikuttavia seikkoja, 
joihin tullaan tekemään toimenpide-ehdotuksia poliittiseen päätöksentekoon. 
Tähän liittyvä palveluverkkotyö on käynnissä. 
 
Käsittely 
Esittelijä muutti ehdotustaan siten, että sivun 68 tekstiä muutetaan 
seuraavasti: 



 . 

 
”Riskianalyysi  
Kouluverkon kiinteistöjen kapasiteetti ylittää tämänhetkisen arvion mukaan 
oppilasmäärän kehityksessä käytetyt arviot. Koulukiinteistöjen määrää 
vähentämällä voidaan saavuttaa 100 000-200 000 euron säästö sisäisissä 
kuluissa vuosittain vuosina 2025-2027.” 
 
Tom Sundbäck ehdotti, että esittelijän muutetusta ehdotuksesta poistetaan 
lause ”Koulukiinteistöjen määrää vähentämällä voidaan saavuttaa 100 000-
200 000 euron säästö sisäisissä kuluissa vuosittain vuosina 2025-2027.” 
 
Maria von Flittner kannatti Tom Sundbäckin ehdotusta. 
 
Puheenjohtaja totesi, että esittelijän muutetun ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu vastaehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. Hän ehdotti 
seuraavaa äänestysmenettelyä: äänestys nimenhuudolla, jossa esittelijän 
ehdotusta kannattavat äänestävät "jaa" ja Tom Sundbäckin vastaehdotusta 
kannattavat äänestävät "ei". Esitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Äänestys: 
Esittelijän muutettu ehdotus "jaa" - 3 ääntä: Tuomas Alaterä, Marketta Mattila, 
Suvi Vuoksenranta 
Tom Sundbäckin vastaehdotus "ei" - 7 ääntä: Maria von Flittner, Esa Kantee, 
Micaela Röman, Antti Skogster, Tom Sundbäck, Anders Söderling, Kaj 
Lindqvist 
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallitus hyväksyi Tom Sundbäckin 
vastaehdotuksen äänin 3–7. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi Tom Sundbäckin vastaehdotuksen. 
 
Valtuusto 9.12.2024 

 
 Päätös 

Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 
 
4.7 Arki ja vapaa-aika 
 
s. 70, 74 
nro 4 Ehdotuksen tekijä: Perussuomalaisten valtuustoryhmä 
 

Tänä vuonna Kulttuurin ja vapaa-ajan jaosto 5.6. pidetyssä kokouksessaan 
jakoi nuorisoyhdistyksille avustuksia seuraavasti: projektirahoitusta yhteensä 
12 000 euroa, yleisavustusta 12 500 euroa, ja kiinteistöavustusta 4 770 euroa.  
 
Kokonaisuutena nuorisoyhdistysten avustuksissa on ollut nousua viime 
vuosina ja selvästi toimintakin on kehittynyt ja kasvanut ja monipuolistunut. 
Kokonaisuutena avustussumma oli tänä vuonna 29 270e, joka on reilut puolet 
esimerkiksi osallituvalle budjetoinnille vuodelle 2024 varatusta summasta.  
 



 . 

On toivottavaa, että mahdollista uutta nuorisotoimintaa suunnitteleville tai 
nykyisen nuoria tavoittavan toiminnan laajentamiselle annetaan 
mahdollisuuksia ja tukea. Tätä tarkoitusta varten ehdotetaan että 
nuorisoyhdistyksille annettavaa tukea korotetaan vuodelle 2025 ja siihen 
varataan tänä vuonna noin 40 000 euroa. Tähän tarkoitukseen Kulttuuri- ja 
vapaa-aikapalvelujen sekä Arjen ja Vapaa-ajan toimintakuluja korotetaan 10 
000 eurolla eli pohjaehdotuksen Kulttuuri ja vapaa-aika palveluiden 
toimintakulut -7 775 000 euroa muutetaan -7 785 000 euroon. 
Avustuskriteerien löysentäminen ei kuitenkaan ole tarkoituksen mukaista, eikä 
sellaista muutosta tällä avustuskorotuksella myöskään haluta edesauttaa. 
 

 Kunnanhallitus 25.11.2024 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 

Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Arjen ja vapaa-ajan toimialan vuoden 2025 talousarvioesityksessä on 
nuorisopalveluille varattu toimintaan hankittavalle palveluautolle määräraha, 
josta voidaan kulujen ko. alittuessa vuonna 2025 tilapäisesti siirtää 
määrähahaa esityksen mukaisiin avustusmäärärahoihin.  
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 9.12.2024 

 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
4.8 Yhdyskunta ja ympäristö 
 
s. uusi 
nro 5 Ehdotuksen tekijä: Liike Nytin valtuustoryhmä 
 

Lisäys budjettiin: Osallistuva budjetointi #MunSipoo 
Määräraha: 100 000€ 
 
Esitämme 100 000 euron lisäyksen tekniikka ja ympäristöosaston budjettiin 
”Osallistuva budjetointi #MunSipoo hankkeen muodossa.  

 
Perustelut: Osallistuva budjetointi lisää yhteistyötä ja helpottaa eri ryhmien 
välillä tapahtuvaa keskustelua. Se lisää asukkaiden ymmärrystä julkisten 
varojen käytöstä, mutta myös viranhaltijoiden ymmärrystä asukkaiden 
asenteista päätöksentekoa kohtaan. 
 
Osallistamalla asukkaat suunnitteluun saadaan hyvää keskustelua 
prioriteeteista. Sen avulla huomataan, mitkä asiat asukkaille ovat tärkeitä ja 
voidaan hyödyntää asukkaiden arjen asiantuntemusta ja aluetuntemusta. 

 
 Kunnanhallitus 25.11.2024 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 



 . 

Ehdotusta ei hyväksytä.  
 
100 000 euron varaus Mun Sipoo-kohteen suunnitteluun ja toteutukseen on jo 
merkittävä panostus ja summalla voisi toteuttaa melko vaativankin kohteen.  
Mun Sipoo-kohteet ovat aiempina vuosina toteutettu Kehittämisen ja tuen 
henkilöstön voimin ja ne ovat olleet pienehköjä eivätkä vaatineet 
rakennuttamisosaamista. Määrärahan nostaminen aiheuttaa 
henkilöstöresursoinnin tarpeen. Toimialan käyttötalouden toimintatuotot eivät 
mahdollista määrärahan lisäystä. Kuntalaisten palveluihin vaikuttavissa 
hankkeissa osallistetaan käyttäjiä laajamittaisesti. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 9.12.2024 
 
Liike Nytin valtuustoryhmä toisti alkuperäisen ehdotuksensa siten muutettuna, 
että määrärahaa varataan 25 000 euroa. 

 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. 

 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät "jaa" ja Liike Nytin valtuustoryhmän ehdotusta kannattavat 
äänestävät "ei". Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
Äänestys: 
Kunnanhallituksen ehdotus - 20 ääntä 
Liike Nytin valtuustoryhmän ehdotus - 22 ääntä 

 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi Liike Nytin valtuustoryhmän ehdotuksen äänin 20–22. 

 
s. 104-106 
nro 6 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 

Määrärahalisäys 15 000 € sivulle 104 (Katu- ja viheralueet -yksikkö, 
käyttötalous) ja teksti sivulle 106: ”Vuonna 2025 kunta varautuu ottamaan 
käyttöön vieraslajisovelluksen, jonka avulla kuntalaiset voivat osallistua 
haitallisten vieraslajien torjuntaan kunnan alueella.” 
 
Perustelut:   
 
Vieraslajit ovat lajeja, jotka ovat levinneet luontoon ihmisen toimesta ja 
uhkaavat suomalaisia kotoperäisiä lajeja. Vieraslajit ovat ongelma myös 
Sipoossa ja uhkaavat sipoolaista alkuperäislajistoa.   
 
Vieraslajikasvien torjuminen kunnan vihertyöntekijöiden toimesta tulee 
kalliiksi, eikä siihen ole riittävästi henkilöresursseja. Esimerkiksi Crowdsorsa-
sovelluksen avulla kuntalaiset voivat itse torjua vieraslajiesiintymiä ja saada 
siitä pienen palkkion.  
 



 . 

Sovellus on tällä hetkellä käytössä noin 40:ssä kunnassa/kaupungissa. Katu- 
ja viheralueet- yksikkö on kartoittanut lähikunnilta ja kaupungeilta tietoa 
sovelluksen käytöstä ja kuluista. Pääsääntöisesti lähikunnat ja -kaupungit 
olivat tyytyväisiä sovellukseen. Sovelluksen käytön arvioidut kustannukset 
Sipoossa olisivat noin 15 000 €, josta yli puolet muodostuu kuntalaisille 
maksetuista korvauksista. 
 

 Kunnanhallitus 25.11.2024 
 

Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Vieraslajikasvien torjuminen kunnan henkilöstöresursseilla on sekä 
taloudellisesti että henkilöstöresurssien käytön osalta haastavaa. 
Crowdsorsan käyttöönoton kustannukset poikkeavat todennäköisesti 
ehdotuksesta.  
 
Crowdsorsan merkittävimpiä hyötyjä liittyy vieraslajien sijaintien ja leviämisen 
tunnistamiseen. Kunnalla on jo käytössä vieraslajihavaintoihin liittyvä sivu: 
Ilmoita vieraslajihavainnoista - Sipoo - Sibbo. Crowdsorsan käyttöönotto tulisi 
aiheuttamaan päällekkäistä työtä kunnan jo julkaisemaan havaintokanavaan 
nähden. Kunnan olemassa oleva ilmoituskanava ei myöskään aiheuta suoria 
lisäkuluja kunnalle. Nostetaan nykyistä työkalua esille viestinnässä keväällä, 
jotta työkalu tulee kuntalaisille tutuksi, jolloin sen käyttö kasvaa entisestään.  
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 9.12.2024 
 
Vihreä valtuustoryhmä toisti alkuperäisen ehdotuksensa. 

 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. 

 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät "jaa" ja Vihreän valtuustoryhmän ehdotusta kannattavat 
äänestävät "ei". Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
Äänestys: 
Kunnanhallituksen ehdotus - 24 ääntä 
Vihreän valtuustoryhmän ehdotus - 18 ääntä 

 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 24–18. 
 

 
7. INVESTOINTIOSA 
 
7.1 Bruttoinvestoinnit infraan ja rakennuksiin 

https://www.sipoo.fi/puistot-ja-viheralueet/ilmoita-vieraslajihavainnoista/


 . 

 
s. 132-157 
nro 7 Ehdotuksen tekijä: Martin Andersson 
 Kannattajat: Rune Packalén, Carola Juselius, Rasmus Lindroos 

 
Sivu 132, taulukko bruttoinvestoinnit yhteensä Infraan ja rakennuksiin, 
laajennusinvestoinnit, kaava-alueet yhteensä 2025 8440 k€ muutetaan 
4440 k€. 
 
Talousarvioesityksen mukaan kunnan on rahoitettava investoinnit lainoilla. 
Tässä vaikeassa taloudellisessa tilanteessa ei ole kestävää lisätä lainanottoa 
laajennusinvestointien vuoksi. Uusien kaava-alueiden rakentamista ei tarvitse 
aloittaa, sillä nykyisten kaava-alueiden tontteja on myymättä Nikkilässä. 
Sipoossa on tällä hetkellä myynnissä yli 200 asuntoa. Lisäksi on epäselvää, 
milloin NG8- (Nikkilän kartano) ja N65- (Metsärinne) suunnitelmia koskevat 
valitusprosessit saadaan päätökseen. Neljän miljoonan euron säästöt 
otettaisiin NG8- ja  N65-asemakaavojen toteuttamisesta. 
Laajennusinvestointien vähentäminen 4:llä miljoonalla eurolla vähentäisi 
kunnan lainanottoa vastaavalla summalla. 
 

 Kunnanhallitus 25.11.2024 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 

Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Kaava-alueiden laajennusinvestoinnit kattavat uusien asemakaava-alueiden 
infran investoinnit. Näillä investoinneilla mahdollistetaan kunnan 
tonttituotantoa, asukasluvun myönteistä kehittymistä ja siten myös kunnan 
tulonmuodostusta. Kaava-alueiden laajennusinvestoinnit ovat kunnalle 
kannattavia ja niiden kautta muodostuvat tulot muodostavat merkittävän osan 
kunnan kokonaistuloista valtionosuusuudistuksen jälkeisenä aikana. 
Investointierän pienentäminen heikentäisi kunnan pitkän ajan talouden 
tasapainoa, eikä siitä siten ole perusteltua leikata. Jos valitusten johdosta 
investoinnnit viivästyvät, syntyy vastaavan suuruinen säästö 
investointitalousarvioon vuonna 2025. 
  
Tällä hetkellä Nikkilässä ei ole vapaita omakotitontteja. Kaikki okt-tontit ovat 
varattuja eikä vapaita omakotitalotontteja ole saatavilla. Nikkilässä on 
saatavilla yhtiömuotoisia tontteja 5 kpl. Asemakaavojen edistämisellä 
turvataan erityisesti omakotitonttien saatavuus tulevaisuudessa. On keskeistä 
jatkaa merkittävien kaava-alueiden edistämistä.   
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 9.12.2024 

 
 Martin Andersson toisti alkuperäisen ehdotuksensa. 
 Rasmus Lindroos kannatti Martin Anderssonin ehdotusta. 
 

Perussuomalaisten valtuustoryhmä esitti, että laajennusinvestointien 
määrärahaa vähennetään 500 000 eurolla. 



 . 

 
Puheenjohtaja totesi, että asiassa oli tehty kaksi kannatettua vastaehdotusta, 
minkä vuoksi oli äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja ehdotti, että vastaehdotukset asetetaan ensin vastakkain siten, 
että Perussuomalaisten valtuustoryhmän vastaehdotusta kannattavat 
äänestävät "jaa" ja Martin Anderssonin vastaehdotusta kannattavat 
äänestävät "ei", jonka jälkeen voittanut ehdotus asetetaan kunnanhallituksen 
ehdotusta vastaan. Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Äänestys: 
Perussuomalaisten valtuustoryhmän vastaehdotus - 22 ääntä 
Martin Anderssonin vastaehdotus - 20 ääntä 
 
Puheenjohtaja totesi, että valtuusto hyväksyi Perussuomalaisten 
valtuustoryhmän vastaehdotuksen tässä äänestyksessä äänin 22-20. 
 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät "jaa" ja Perussuomalaisten valtuustoryhmän vastaehdotusta 
kannattavat äänestävät "ei". Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Äänestys: 
Kunnanhallituksen ehdotus - 27 ääntä 
Perussuomalaisten valtuustoryhmän vastaehdotus - 13 ääntä 
Tyhjää – 2 ääntä 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 27-13 (2 tyhjää). 

  
s. 159 
nro 8 Ehdotuksen tekijä: Vihreiden, SDP:n ja Sipoon hyvinvoinnin puolesta -

valtuustoryhmät 
 
Sipoon uimahalli:  
 
Poistetaan virke: “Suunnittelutyöstä tai toteutuksen ohjelmoinnista ei ole 
toistaiseksi tehty päätöstä.”  
 
Lisätään virke: ”Uimahallin hankesuunnitelman toteuttamiseen varataan 80 
000 euroa vuodelle 2025.”  
 
Tämä rahoitetaan investointiosan liikkumavarasta. 
 

 Kunnanhallitus 25.11.2024 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 

Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Sipoon uimahallin teknis-taloudellinen selvitystyö on käynnissä Yhdyskunnan 
ja ympäristön toimialalla. Työssä tullaan päivittämään aiemman 
Vesiliikuntapalveluselvityksen kustannusarviot ja kannattavuuslaskelmat. 
Lisäksi työssä selvitetään mahdollisesti perustettavan uimahalliyhtiön 



 . 

kannattavuutta ja tuen tarvetta. Työssä arvioidaan myös hankkeen 
suunnitteluun ja toteutukseen tarvittavaa aikaikkunaa. Selvitys tulee 
poliittiseen käsittelyyn vuoden 2024 lopussa tai vuoden 2025 alussa.   
  
Hankesuunnittelun budjetointi on aiheellista tehdä sen jälkeen, kun teknis-
taloudellinen selvitys on valmistunut. 
 
Käsittely 
RKP:n ryhmä ehdotti muutosehdotuksen hyväksymistä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu vastaehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. Hän ehdotti 
seuraavaa äänestysmenettelyä: äänestys nimenhuudolla, jossa esittelijän 
ehdotusta kannattavat äänestävät "jaa" ja RKP:n vastaehdotusta 
kannattavat äänestävät "ei". Esitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Äänestys: 
Esittelijän ehdotus "jaa" - 3 ääntä: Antti Skogster, Anders Söderling, Suvi 
Vuoksenranta 
RKP:n vastaehdotus "ei" - 7 ääntä: Tuomas Alaterä, Maria von Flittner, 
Esa Kantee, Marketta Mattila, Micaela Röman, Tom Sundbäck, Kaj 
Lindqvist 
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallitus hyväksyi RKP:n vastaehdotuksen 
äänin 3–7. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi RKP:n vastaehdotuksen. 
 
Lisätään 80 000 euroa yhdyskunnan ja ympäristön toimialan käyttömenoihin, 
kate verotulojen lisäys. 
 
Valtuusto 11.12.2024 

 
 Päätös 
 Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 
 
s. 163 
nro 9 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 

 
Sivulle 163 kohtaan Söderkullan ulkotekojäärata lisäys tekstiin: “Tekojääradan 
kustannuskatto on 900 000 €.”  
 
Perustelut: Kunnanhallitus on tehnyt 27.11.2023 päätöksen siitä, että tekojään 
kustannuskatto on 900 000 €. Tätä kunnanhallituksen päätöksen mukaista 
tahtotilaa ei muistettu kirjata tämän vuoden talousarvioon, vaikka olisi pitänyt. 
Asiaa koskeva kirjaus on siksi syytä lisätä vuoden 2025 talousarvioon. 
 

 Kunnanhallitus 25.11.2024 
 



 . 

 Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotus hyväksytään muutettuna. 
 
Talousarvioehdotuksen sivulla 163 on todettu, että tekojääradan kilpailutus on 
käynnissä ja että varattu investointimääräraha on 900 000 euroa, joka 
jakaantuu 300 000 euroa vuodelle 2024 ja 600 000 euroa vuodelle 2025. 
Yhdyskunnan ja ympäristön toimiala on varannut 10 000 euroa takuuaikaisiin 
tehtäviin vuonna 2027. Teknisen valiokunnan tekemän 
hankintapäätösehdotuksen mukaisesti (12.11.2024), hanke on mahdollista 
toteuttaa kustannuskaton mukaisesti. 
 
Kustannuskatto esitetään (takuuaikaiset tehtävät huomioiden) nostettavan 
summaan 910 000 €. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 9.12.2024 
 

 Päätös 
 Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 
 
s. 167 
nro 10 Ehdotuksen tekijä: Kokoomuksen valtuustoryhmä 
 Kannattajat: Vihreä valtuustoryhmä 
  

Nikkilä-Söderkulla jalankulku- ja pyöräilyväylä 
 
Hankkeen edistämiseksi varataan vuodelle 2025 tiesuunnitelman ja 
rakentamissuunnitelman laatimiseksi 300 000 € ja taloussuunnitelmavuosille 
2026 900 000 € ja 2027 700 000 €, joina vuosina kunta varautuu hankkeen 
toteutukseen. Lähtökohtana on suunnittelun ja toteutuksen kustannusten 
jakosuhde 50/50 valtion kanssa.  
 
Rahoitetaan investointimäärärahan liikkumavarasta. 

 
Kunnanhallitus 25.11.2024 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotus hyväksytään muutettuna. 
 
Hankkeen edistämiseksi varataan vuodelle 2025 tiesuunnitelman ja 
rakentamissuunnitelman laatimiseksi 300 000 euroa ja 
taloussuunnitelmavuodelle 2026 varataan 900 000 euroa ja vuodelle 2027 
varataan 700 000 euroa, joina vuosina kunta varautuu hankkeen 
toteutukseen. Edellytyksenä hankkeen rahoittamiselle on suunnittelun ja 
toteutuksen kustannusten jakosuhde 50/50 valtion kanssa. Nykyiset 
suunnitelmat ovat vasta alustavia, joten Yhdyskunnan ja ympäristön toimiala 
korostaa, että hankkeeseen liittyy kustannusepävarmuuksia. 
 



 . 

Toteutetaan investointimäärärahojen muutoksella, joka kasvattaa vuosien 
2025, 2026 ja 2027 Muut investoinnit -määrärahaa. Katetaan lainojen 
lisäyksellä. 

 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 9.12.2024 

 
 Päätös 
 Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 
 
s. 168 
nro 11 Ehdotuksen tekijä: Kokoomuksen valtuustoryhmä 

 
Massbyntien perusparannus (Mt 11697) 
 
Massbyntien kunnon ja turvallisuuden parantamiseksi varataan vuodelle 2025 
tien perusparannukseen 125 000 €. Kunnan perusparannusinvestointi 
edellyttää valtiolta merkittävää rahoitusosuutta tien perusparannuksessa. 
Hankkeen kokonaismäärärahatarve on 750 000 €. Vireillä oleva M3 Massbyn 
Danielsbackan asemakaava-alue sijaitsee Massbyntien varrella. 
 
Rahoitetaan investointimäärärahan liikkumavarasta. 
 

 Kunnanhallitus 25.11.2024 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 

Ehdotus hyväksytään muutettuna. 
 

Massbyntien kunnon ja turvallisuuden perusparantamiseksi varataan vuodelle 
2025 tien perusparannukseen 150 000 euroa. Kunnan 
perusparannusinvestointi edellyttää valtiolta merkittävää rahoitusosuutta tien 
perusparannuksessa. Hankkeen kokonaismäärärahantarve on nykytiedoilla 
750 000 euroa. Tämän hetkiset suunnitelmat ovat alustavia ja työn alla, joten 
Yhdyskunnan ja ympäristön toimiala korostaa, että hankkeeseen liittyy 
kustannusepävarmuuksia. 
 
Rahoitus toteutetaan Peruskorjausinvestointien katujen ja puistojen 
peruskorjausmäärärahalla. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 9.12.2024 
 

 Päätös 
 Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
s. 168 
nro 12 Ehdotuksen tekijä: SDP:n ja Keskustan valtuustoryhmät 
 Kannattajat: Heikki Vestman 



 . 

 
Kappale: 
“Vuonna 2025 laaditaan hankesuunnitelma pumptrack-radan toteutuksesta 
Nikkilään. Suunnitelmaan sisältyy myös uuden skeittipaikan toteutus. 
Hankesuunnitteluun varataan 30 000 vuodelle 2025. Radan toteutukseen 
varaudutaan vuonna 2026 yhteensä 200 000 eur määrärahalla. Tarkat 
toteutuskustannukset tarkentuvat hankesuunnittelussa.” 
 
Muutetaan muotoon: 
“Vuonna 2025 varaudutaan pumptrack-radan rakentamiseen Nikkilään 200 
000 eur määrärahalla. Tarkat toteutuskustannukset tarkentuvat suunnittelun 
myötä.” 
 

 Kunnanhallitus 25.11.2024 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 

Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Pumptrack –radan rakentaminen edellyttää varsinaisen radan suunnittelun 
lisäksi hulevesien ja geoteknistä suunnittelua. Suunnitelmaan sisältyy myös 
uuden skeittipaikan toteutus sekä vuorovaikutus nuorten ja muiden käyttäjien 
kanssa. Toteutus vuonna 2025 ei ole aikataulun osalta mahdollista. 
 
Käsittely 
Micaela Röman ehdotti muutosehdotuksen hyväksymistä. 
Maria von Flittner kannatti Micaela Römanin vastaehdotusta. 
 
Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu vastaehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. Hän ehdotti 
seuraavaa äänestysmenettelyä: äänestys nimenhuudolla, jossa esittelijän 
ehdotusta kannattavat äänestävät "jaa" ja Micaela Römanin vastaehdotusta 
kannattavat äänestävät "ei". Esitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Äänestys: 
Esittelijän ehdotus "jaa" - 3 ääntä: Tuomas Alaterä, Marketta Mattila, Kaj 
Lindqvist 
Micaela Römanin vastaehdotus "ei" - 7 ääntä: Maria von Flittner, Esa Kantee, 
Micaela Röman, Antti Skogster, Tom Sundbäck, Anders Söderling, Suvi 
Vuoksenranta 
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallitus hyväksyi Micaela Römanin 
vastaehdotuksen äänin 3–7. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi Micaela Römanin vastaehdotuksen. 
 
Lisätään yhdyskunnan ja ympäristön toimialan investointeihin 200 000 euroa 
vuodelle 2025, katetaan lainojen lisäyksellä. 
 
Valtuusto 11.12.2024 



 . 

 
Jenni Sademies ehdotti, että kunnanjohtajan ehdotus hyväksytään. 
Marketta Mattila kannatti Jenni Sademiehen ehdotusta. 

 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. 

 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät "jaa" ja Jenni Sademiehen ehdotusta kannattavat äänestävät "ei". 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
Äänestys: 
Kunnanhallituksen ehdotus - 32 ääntä 
Jenni Sademiehen ehdotus – 9 ääntä 
Tyhjää – 1 ääni 

 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 32–9 (1 tyhjä). 
 

 
7.2 Investoinnit, muut toimialat 
 
s. 169 
nro 13 Ehdotuksen tekijä: SDP:n, Vihreiden ja Sipoon hyvinvoinnin puolesta -

valtuustoryhmät 
 
Sipoon uimahalliyhtiön osakepääomaan varaudutaan seuraavalla lisäyksellä. 
Vastaava oli talousarviossa 2024 suunnitelmavuodelle 2025: 
 
Uusi taulukko: OSAKKEET JA OSAKKUUDET, Kunnanhallitus TS2026: 800 
000 
 

 Kunnanhallitus 25.11.2024 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
 Kts. edellä ehdotuksen nro 8 perustelut. 
 

Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 9.12.2024 

 
SDP:n valtuustoryhmä toisti alkuperäisen ehdotuksensa. 

 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. 

 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät "jaa" ja SDP:n valtuustoryhmän ehdotusta kannattavat äänestävät 
"ei". Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 



 . 

 
Äänestys: 
Kunnanhallituksen ehdotus - 30 ääntä 
SDP:n valtuustoryhmän ehdotus - 11 ääntä 
Tyhjää – 1 ääni 

 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 30–11 (1 tyhjä). 

 
 


